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Ministerul Economiei va publica saptamânal stadiul schemelor de sprijin pentru

IMM-uri

Ministerul Economiei va publica saptamânal stadiul schemelor de ajutor de stat pentru IMM-uri, a scris,

miercuri, pe Facebook, Claudiu Nasui, ministrul de resort.

 

"Dupa primele 3 zile în Ministerul Economiei pot sa va spun ca sunt foarte multe lucruri de facut. Nu am mai scris

pe Facebook în ultimul timp pentru ca am avut zile foarte lungi la minister. Am intrat cu dorinta de a face reforme,

dar si sa duc la bun sfârsit toate programele deja începute. Pe principiul ca nimeni nu trebuie sa sufere pentru ca

s-a schimbat guvernul. Principalul cartof fierbinte al acestor zile a fost administrarea schemelor de ajutor de stat în

contextul pandemiei. Prioritatea zero a ministerului trebuie sa fie sanatatea economiei. Mediul privat a suferit

enorm din aceasta criza si greul nu s-a terminat. Pâna acum greutatile economice au fost resimtite doar de catre cei

din mediul privat", a aratat el.

 

Nasui a amintit care sunt cele trei scheme de ajutor de stat principale în contextul pandemiei.

 

Prima - prin care statul da 2.000 de euro (microgranturi). A doua - prin care statul da 15% din cifra de afaceri a

anului 2019 (capital de lucru). A treia - prin care statul da pâna la 200.000 de euro pentru investitii. Toate aceste

scheme sunt prin fonduri europene, statul român dând numai partea de cofinantare.

 

"Când am venit în minister, nu se stia în ce stadiu este fiecare schema. Desi mediul de afaceri care aplicase pentru

aceste masuri întreba destul de frecvent, informatia nu aparea nicaieri. Asa ca în prima seara am facut public

stadiul schemelor. Mai mult, vom pune pe site-ul ministerului saptamânal stadiul lor, oricare ar fi el. Zic asta

pentru ca sunt întârzieri majore si e corect ca românii care au aplicat pentru aceste scheme sa fie informati corect.

Oricare ar fi situatia, nu voi abdica niciodata de la transparenta. Adevarul trebuie spus", a continuat noul ministru.

 

În ceea ce priveste schema 1, aceasta functioneaza bine si nu sunt probleme mari.

 

"Am citit articole care spun ca finantarile s-au facut preferential si nu în ordinea înscrierii. Am investigat si este

fals. Ce s-a întâmplat, însa, este ca dosarele au fost repartizate la cele 9 agentii din subordinea ministerului pentru a

fi procesate mai repede. Iar împartirea s-a facut pe calupuri. Astfel încât procesarile nu s-au mai facut în ordinea

înscrierilor. Primii procesati au fost cei care erau la începutul calupurilor si nu neaparat cei care au solicitat primii.

În momentul de fata mai sunt ~500 de cereri de procesat pentru schema 1 iar banii au plecat deja în banci, astfel

încât, toti cei care au aplicat si au fost admisi vor primi banii", a continuat Nasui.

 

Pe schema 2, însa, este un blocaj mare, fiind 18.000 de solicitari care nu au fost înca procesate.

 

"Deblocarea acestui proces este prioritatea noastra principala acum. Ieri am fost la STS sa discutam despre

îmbunatatirea platformei astfel încât angajatii Ministerului Economiei sa trebuiasca sa faca cât mai putine

operatiuni manuale. Trebuie sa recunosc ca STS-ul este o institutie a statului român deosebit de profesionista si

foarte bine condusa. Obiectivul lor principal este reusita vaccinarii, iar lucrul acesta este normal. Avem, însa, si

sprijinul lor pentru îmbunatatirea platformei de ajutoare de stat, lucru care ar trebui sa mai deblocheze o parte din

schema 2. Pentru a depasi restul blocajelor, avem mai multe idei despre cum putem suplimenta forta de munca

care se ocupa de procesare", a mai spus oficialul guvernamental.

 

Pentru schema 3, ministerul a primit, de asemenea, multe întrebari de clarificare, iar raspunsurile vor fi postate pe

site-ul ministerului.
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"Pe viitor, sunt solutii pentru a face lucrurile mult mai eficient. Deocamdata, însa, lucram cu ce avem. Am spus la

audieri ca e nevoie de predictibilitate si continuitate. Nu putem sa schimbam roata la masina din mers. Ducem la

bun sfârsit aceste scheme, dar avem grija sa facem mai bine pe viitor. Nu voi sustine sa se mai faca aceste scheme

de ajutor de stat în felul în care au fost facute pâna acum. Nu mai trebuie statul sa dea punctaje si sa decida cine

primeste si cine nu primeste finantari. Exista solutii de piata, dar despre asta vorbim alta data", a aratat el. 
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